
                                                 P R O T O K Ó Ł  NR XII/2007
                                Z DWUNASTEJ SESJI RADY GMINY MICHAŁÓW
                                    ODBYTEJ W DNIU 23 LISTOPADA 2007 ROKU

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Michałów.

Obecność na posiedzeniu stanowi lista obecności.
 
Sesję rozpoczęto o godzinie 10 -tej.

Ponadto w sesji udział wzięli:

1. Wójt Gminy –  mgr inż. Stanisław Szewczyk
2. Zastępca Wójta – mgr inż. Henryka Gietka Bębenek
3. Skarbnik Gminy – mgr Halina Głombińska
4. Doradca Prawny
5. Pracownik d/s funduszy europejskich i rozwoju gminy – mgr Małgorzata Leszczyńska
6. Sołtysi z terenu gminy Michałów

Ad. 1.
 Przewodniczący Rady Gminy otwierając sesje wypowiedział „WYSOKA RADO”
otwieram zwyczajna sesję Rady Gminy Michałów – przywitał wszystkich obecnych stwierdzając iż 
na ustawowy skład 15 radnych w sesji uczestniczy 13 radnych zatem Rada Gminy jest władna do 
podejmowania prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć.

Przewodniczący Rady Gminy na sekretarza obrad wyznaczył Radnego Pana Wleciała Jarosława 
zgodnie z zapisem Statutu Gminy.

Ad. 2.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że Panowie Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem na 
sesję porządek obrad  sesji , który dla przypomnienia odczytam.

1. Otwarcie obrad sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja na temat możliwości pozyskiwania środków pozabudżetowych na zadania 

inwestycyjne. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.
6. Sprawozdanie Wójta z prac między sesjami.
7. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji.
8. Rozpatrzenie projektów uchwał:

- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2007 rok
- w sprawie uchylenia uchwały Nr IV/17/2007 z dnia 27 lutego 2007 roku w sprawie wystąpienia 
Gminy Michałów z członkostwa w Związku Międzygminnym „PONIDZIE” w Kielcach
- w sprawie likwidacji i rozwiązania Związku Międzygminnego „PONIDZIE” w Kielcach

- w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych 
- w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości
- w sprawie zwolnień podatku od nieruchomości 
- w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego
- w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
- w sprawie opłaty targowej



9. Interpelacje i zapytania radnych.
10.Wolne wnioski i informacje.
11.Zamknięcie obrad sesji.

Przewodniczący Rady Gminy pyta czy są propozycje zmian do przedstawionego porządku.

Propozycji zmian nie było.
Przewodniczący Rady Gminy przedstawiony porządek obrad sesji poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13  za , porządek obrad został przyjęty.

Ad. 3.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy jest 
wyłożony do wglądu na sali obrad , a także dostępny w biurze rady.
Czy są uwagi do protokołu.
Uwag nie było .
Przewodniczący Rady Gminy protokół z poprzedniej sesji  poddaje pod głosowanie .
W wyniku głosowania 13 za , protokół został przyjęty.

Ad.4.
Przewodniczący Rady Gminy przechodzi do kolejnego punktu porządku obrad sesji prosi Panią
mgr Małgorzatę Leszczyńską zatrudnioną w Urzędzie gminy na stanowisku d/s funduszy 
europejskich i i rozwoju gminy o przedstawienie informacji  na temat aktualnych możliwości 
pozyskiwania środków pozabudżetowych  na zadania inwestycyjne.
Pani Małgorzata Leszczyńska przedstawia informację /informacja stanowi załącznik do protokołu/
Przewodniczący Rady Gminy pyta czy są pytania w temacie powyższej informacji.
Radny Kowalczyk  prosi o przybliżenie konkretnie zadań na które zostały złożone wnioski  czyli do 
tych 5 zadań PROW i czy jest jeszcze inna możliwość pozyskania środków.
Pani Leszczyńska odpowiada  , że w miesiącu maju zostały złożone fiszki  do Urzędu 
Marszałkowskiego na następujące zadania:
– budowa sieci wodociągowej
– modernizacja dróg gminnych 
– budowa centrum informacyjnego
– budowa kompleksu rekreacyjnego- boiska sportowego

Mamy opracowaną dokumentację na budowę sieci wodociągowej natomiast na pozostałe 
zadania nie mamy jeszcze dokumentacji technicznej. Programy dla Województwa 
Świętokrzyskiego
nie są jeszcze zaakceptowane i nabór wniosków prawdopodobnie będzie w II kwartale 2008 roku 
więc mamy czas na opracowanie niezbędnej dokumentacji.
Zostały złożone również wnioski do Urzędu Marszałkowskiego  na remont świetlicy w 
Zagajowie i Turze Dolnym oraz na remont świetlicy w Turze Górnym  do Fundacji 
Wspomagania Wsi.
Oprócz programów unijnych są też programy krajowe , kredyty  preferencyjne ,które będą 
dostępne w 2008 roku, jednak obecnie nie są jeszcze przygotowane szczegółowe wytyczne.

 Radna Morgaś – czy jest możliwość pozyskania środków unijnych na podwyższenie stanu 
technicznego w ośrodkach zdrowia tj. podjazdy dla niepełnosprawnych..
Pani Leszczyńska odpowiada , że jest  fundusz PEFRON do którego mogą ubiegać się Ośrodki 
Zdrowia, również Ośrodek Zdrowia jako bezpośredni beneficjent może ubiegać się o 
dofinansowanie w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego dla Województwa 
Świętokrzyskiego oś priorytetowa  5 działanie 5.1  Inwestycje w Infrastrukturę Ochrony Zdrowia.
Radny Motyka  ja mam pytanie ile trwa sama procedura przyjęcia ,a następnie realizacji  wniosku.
Pani Leszczyńska  odpowiada obecnie nie został jeszcze przyjęty  program RPO, może to nastąpić 
pod koniec roku , następnie będzie ogłoszony ranking złożonych fiszek póżniej ogłoszony nabór 
wniosków, który  będzie  trwał miesiąc czasu.



Na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze opracowanych wniosków.
Radny Wleciał  chciałbym zapytać czy jest program na cel publiczny konkretnie budowa 
przedszkola.
Pani Leszczyńska odpowiada , że możemy budować przedszkole z PROW-u pod  warunkiem , że 
będzie to działanie kompleksowe  polegające na zagospodarowaniu ładu przestrzennego centrum 
miejscowości , należy zmienić zapis przedszkole na np. dom zabaw dla dzieciaków,  świetlica 
środowiskowa itp. 
Radny Wójcik – co będzie się liczyło przy  realizacji wniosków.
Pani Leszczyńska odpowiada , że wniosek złożony w terminie , przedmiot wniosku oraz jego 
zgodność z przepisami prawa krajowego.
Przewodniczący Rady Gminy powiedział , że ja  mam na uwadze drogę Tur Górny -Wrocieryż 
,przecież musimy się przygotować  czyli okres się wydłuży, procedury związane z wykupem 
działek 
oraz dogadanie się z rolnikami.
Pani Leszczyńska odpowiada  wykup działek możemy wpisać we wniosku jako koszt 
kwalifikowany  i ubiegać się o jego dofinansowanie. Możemy złożyć wniosek w 2008 roku , a 
okres jego realizacji wyznaczyć na 2010 rok pozwoli nam to skompletowanie wszystkich 
dokumentów.
Radny Kowalczyk musimy wiedzieć , że ośrodki zdrowia, lecznice , strażnice należą do gminy 
dlatego trzeba dla tych instytucji  pozyskiwać środki.
Radny Kwiecień  prosi o przedstawienie środków uzyskanych na dzień dzisiejszy w jakiej 
dziedzinie.

Pani Leszczyńska odpowiada , że na dzień dzisiejszy dostaliśmy dofinansowanie na remont 
świetlicy w Turze Górnym z tym  że wniosek był składany na początku 2005 roku ,minęło 2,5 
rokuod złożenia  do przyznania dofinansowania.
Szkoła w Sędowicach dostała dofinansowanie w ramach projektu Szkoły Jagiellońskie.
Otrzymaliśmy również dofinansowanie na wymianę okien w ZPO w Górach 

Sołtys wsi Węchadłów – zwraca się z pytaniem czy dla Węchadłowa coś jest ,bo są i drogi i 
świetlica.
Pani Leszczyńska odpowiada , do miejscowości  Węchadłów będzie doprowadzony wodociąg oraz 
kanalizacja oraz będą modernizowane drogi gminne. Były  składane wnioski  na remont świetlic w 
miejscowościach Tur Górny , Tur Dolny ,Zagajów ,ale beneficjentem była OSP .W Węchadłowie 
na dzień dzisiejszy straży nie ma.
Wójt Gminy powiedział , aby temat unijny zamknąć ,gdyż ciągle są uwagi pod adresem gminy ,że 
wnioski są nie składane.
Powiem , że wszyscy mogą się starać , środków jest tyle , że w przeliczeniu na 1 mieszkańca to w 
zasadzie bardzo małe kwoty .Urząd Marszałkowski wie jakie gminy maja jakie potrzeby .
Otrzymaliśmy środki na okna w szkołach .
Przewodniczący Rady  Gminy powiedział , przecież musimy od czegoś zacząć.
Radny Kowalczyk  muszę powiedzieć , że środki miały spływać , a nic nie ma ,w poprzedniej 
kadencji też były  zapewnienia , a środków nie było. Uchwalając budżet czekamy na jego 
realizację ,dlatego należy składać wnioski i korzystać z możliwości ich pozyskania.
Przewodniczący  Rady Gminy podziękował za informację.

Ad. 5.
Kolejnym punktem porządku obrad sesji jest informacja Przewodniczącego Rady Gminy o 
działaniach podejmowanych w okresie międzyseyjnym.
– uczestniczyłem w sesji Rady Powiatu Pińczów z okazji  Święta   Niepodległości.
– Wspólnie z Panem Szałapskim pracownikiem Urzędu Gminy prowadziliśmy rozmowy z 

osobami nie wyrażającymi zgody  w temacie wodociągowania. 
Na dzień dzisiejszy  jesteśmy na etapie przetargu

– przeprowadziłem rozmowy z przedstawicielami Powiatu  w sprawie odwodnienia drogi 
powiatowej Michałów Brelczyn  i Wrocieryż, jeżeli będą sprzyjać warunki pogodowe to roboty 



będą wykonywane jeszcze w tym roku.
– Chciałbym się pochwalić , że zostałem wybrany  gminnym prezesem PSL , odbyliśmy zebranie 

w Turze Dolnym z udziałem P. Leksa – burmistrza Miasta i Gminy  Działoszyce ,który startował 
w wyborach  dlatego   korzystając z okazji w imieniu Pana Leksa chciałbym podziękować 
wszystkim tym którzy  oddali  głosy  na niego w wyborach 
uczestniczyłem w posiedzeniach komisji Budżetowej i Komisji Oświatowej , muszę powiedzieć 
że posiedzenia odbywają się z dużym zaangażowaniem członków , poruszane są konkretne 
sprawy. 
Na posiedzeniu Komisji budżetowej obecni byli  Radny gminy Wodzisław i sołtys wsi 
Przezwody , którzy proponują współfinansowanie drogi Węchadłów -Przezwody.
Swój udział deklaruje również Spółdzielnia Produkcyjna w Przezwodach w postaci transportu 
do wożenia kamienia, dlatego należałoby się zastanowić na tą sprawą.
Uczestniczyłem w uroczystości  jednostek OSP z terenu gminy Michałów rozpoczęte uroczystą 
mszą w kościele św. Marcina  we Wrocieryżu  również z okazji Święta Niepodległości ,a 
zarazem patrona strażaków  św. Marcina .Inicjatorem uroczystości był  Ksiądz Adam 
Kornalski .Proboszcz Parafii św. Marcina we Wrocieryżu  ,a zarazem kapelan strażaków.
Radny Kowalczyk  powiedział , że jest bardzo miło słyszeć , że Przewodniczący Rady Gminy 
jest Prezesem PSL i myślę , że współpraca będzie się układać na szczeblu wojewódzkim
mam na uwadze kontakt z Urzędem Marszałkowskim.
Mam również prośbę ,aby nie zapomnieć o dokumentacji na drogę Węchadłów 
-Przezwody,należałoby sprawę przyśpieszyć .
Sołtys wsi Węchadłów ja pamiętam , że kadencję , że gmina Wodzisław skierowała pismo 
w sprawie współpracy, a zarazem partycypacji w kosztach modernizacji drogi Węchadłów 
Przezwody.

Ad. 6.
Kolejnym punktem jest sprawozdanie Wójta Gminy z prac między sesjami.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Wójta gminy o o przedstawienie sprawozdania.
Wójt Gminy informuje:
– uczestniczyłem w spotkaniu odejścia Wojewody Świętokrzyskiego z powodu odejścia  do 

pełnienia funkcji senatora w związku z wyborem
– odbyło się spotkanie komisji w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli z udziałem 

dyrektorów szkół ,związków zawodowych , 
– uczestniczyłem w spotkaniu Wójtów Gmin  Słaboszów, Miedziana Góra , Złota ,które to 

złożyły  pozwy  sądowe , sprawa dotyczy  związku Międzygminnego „PONIDZIE”
– trwają  negocjacje w sprawie budowy drogi Michałów- Piaski ,która jest tematem posiedzeń 

zarówno  sesji jak i komisji.
– Odbyło się spotkanie z przewożnikiem , który dowozi dzieci do szkół
– odbyło się spotkanie negocjacyjne w sprawie kupna działki od Parafii Rzymskokatolickiej w 

Michałowie , cena wynegocjowana to 10 tys. zł plus koszty notariusza
– Radna Morgaś  chcę powiedzieć , że komisja Oświatowa wystosowała pismo do Starostwa 

Powiatowego w sprawie budowy chodnika do szkoły w Michałowie. Byłam osobiście u 
Starosty , który zaproponował ,aby zwrócić się z pismem  o pozyskanie środków.

– Radny Wójcik chcę poinformować , że został odebrany most w Sędowicach do którego 
wykonania są usterki

– Radny Bartosiński  nie wykonane oświetlenie uliczne w Węchadłowie obok Pana Jędrszczyka 
– Radny Kwiecień ja mam pytanie w temacie zbywania mienia komunalnego bo np. Kupiliśmy 

działkę pod przedszkole , a nić nie sprzedajemy.
– Wójt Gminy odpowiada , jeżeli będziemy cokolwiek robić musimy mieć zapis w budżecie 

gminy , że środki przekazujemy na konkretne zadanie.
Informuję , że budowa  mostu w Sędowicach została zakończona jak również dokonano 
odbioru ,natomiast zjazd od mostu który  został wykonany  ale  są  usterki , które do chwili 
ich usunięcia nie będzie odbioru.



Przetarg na sprzedaż  nieruchomości gminnej  Weterynarii w Węchadłowie  odbędzie się 
3.12.2007 roku .Nieruchomość gminna jaką jest szkoła w Zagajowie przetarg będzie 
ogłoszony .

– Odnośnie Pałacu w Górach mamy wycenę  czekamy na uprawomocnienie  wyroku  przez Sąd 
w Pińczowie i będziemy  przygotowywać  przetarg celem  sprzedaży.

– Rozmawiałem w sprawie działki  pod przepompownie w miejscowości Węchadłów z Panem 
Bernasik , Golik i Klamka ,gdyż jak wiemy musi to być odpowiednie miejsce, a ich działki 
spełniają wymagania.

Sprawozdanie Wójta zostało przyjęte.

Ad. 7.
Następnym punktem obrad dzisiejszej sesji jest informacja o realizacji uchwał Rady Gminy z 
poprzedniej sesji , Przewodniczący Rady Gminy prosi Zastępcę Wójta o zabranie głosu.
Zastępca Wójta przedstawia informację – informacja została przyjęta.

Ad. 8. 
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad 
rozpatrzenia projektów uchwał.
Wraz zawiadomieniem o sesji radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 
w budżecie gminy na 2007 rok. Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewo9dniczącego Komisji 
Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinię -opinia pozytywna.
Radna Morgaś prosi Skarbnika gminy o objaśnienia do uchwały .
Skarbnik Gminy objaśnia zasadność podjęcia uchwały.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy 
na 2007 rok.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za ,uchwała została przyjęta

Przewodniczący Rady Gminy informuje , że w materiałach na sesję radni otrzymali projekt 
uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr IV/17/2007 z dnia 27 lutego 2007 roku w sprawie 
wystąpienia Gminy Michałów z członkostwa w Związku Mięzygminnym „PONIDZIE” w 
Kielcach wraz z uzasadnieniem.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinię -opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr IV/17/2007 z dnia 
27 lutego 2007 roku w sprawie wystąpienia Gminy Michałów z członkostwa w Związku 
Mięzygminnym „PONIDZIE” w Kielcach.

Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za, uchwała została przyjęta.

Kolejnym projektem uchwały przedłożonym pod obrady dzisiejszej sesji jest uchwała w sprawie 
likwidacji i rozwiązania Związku Międzygminnego „PONIDZIE” w Kielcach wraz z 
uzasadnieniem.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinię – opinia pozytywna.
Radna Morgaś pyta czy uchylenie tej uchwały jest zgodne z prawem.
Doradca prawny wyjaśnia , że nie musimy uchylać , ale jeżeli zajdzie konieczność to musimy 



,uchwała podejmowana w dniu dzisiejszym jest konieczna , gdyż proces likwidacji musi być 
podjęty.
Radna Morgaś , żeby nie było takiej sytuacji , że będziemy ciągle uchylać uchwały , a skutki 
będą nieodpowiednie.
Doradca wyjaśnia , że podjęcie tej uchwały jest zasadne , gdyż w związku były prowadzone 
nieprawidłowości , które to muszą być wyjaśnione.
Radny Kowalczyk ja mam pytanie , a zarazem wyjaśniam , że na posiedzenie Komisji został 
zaproszony  nowo wybrany  Prezes  Związku ,który powiedział , że procedury potrwają i może 
być że będzie na plus do podziału na trzy gminy ,albo będą to bardzo małe pieniądze.
Mam tylko uwagę bo miały być trzy uchwały , a są dwie mam na uwadze uchwałę o przyjęciu 
Statutu Związku.
Wójt Gminy odpowiada , że Statut Związku Rada Gminy  przyjęła 2 lata temu , przy tym 
Statucie gmina nie otrzyma żadnych środków , majątek który zostanie przejdzie na własność 
spółki pracowniczej , zgodnie z ustawą nie możemy nic zrobić uchwała ta będzie  się sama 
realizowała , na Walnym Zgromadzeniu będziemy dyskutować w tym temacie.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie likwidacji i rozwiązania Związku 
Międzygminnego „PONIDZIE” w Kielcach.
Przewodniczący  Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za, uchwała została przyjęta.

Przewodniczący Komisji informuje , że kolejnym projektem uchwały przedłożonym pod obrady 
dzisiejszej sesji jest uchwała w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 
podatkowych.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego Budżetu i finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinie -opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi  Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały 
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i 
deklaracji podatkowych.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za uchwała została przyjęta.
 
Przewodniczący rady Gminy informuje , że kolejnym projektem uchwały jest uchwała w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
Przewodniczący Rady Gminy Prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinie -opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości.

Przewodniczący Rady Gminy poddaje projekt uchwały pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za , uchwała została przyjęta.

Przewodniczący Rady Gminy przystępuje do kolejnego punktu porządku obrad sesji 
projektu uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinie – opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości.
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za uchwała została przyjęta. 



Kolejnym punktem porządku obrad sesji jest projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu 
żyta dla celów wymiaru podatku rolnego.
Przewodniczący Rady Gminy prosi o dyskusję.
Wójt Gminy powiedział , że musimy sobie zdawać sprawę z czym wiąże się obniżenie podatku 
rolnego nie możemy zmniejszać gdyż tracimy subwencję.
Radny Motyka nie możemy podwyższać gdyż mamy środki w budżecie i przenosimy na rok 
następny.
Przewodniczący Komisji Budżetowej prosi o 15 minut przerwy  w celu konsultacji z komisją 
oświatową w temacie podatku rolnego.
Przewodniczący Rady Gminy ogłasza przerwę 15 minut.
Po przerwie Przewodniczący Rady  Gminy wznawia obrady sesji.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinię opinia pozytywna kwota podatku 80 zł.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje  projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów 
wymiaru podatku rolnego.
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za, uchwała została przyjęta.

Przewodniczący Rady Gminy przystępuje do kolejnego punktu porządku obrad sesji 
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinie -opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały .
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych.
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za ,uchwała została przyjęta.

Przewodniczący Rady Gminy informuje , że kolejnym ostatnim projektem uchwały jest uchwała 
w sprawie opłaty targowej.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinie – opinia pozytywna.
Przewodniczący prosi o dyskusję.
Sołtys wsi Węchadłowa pyta , jak to będzie wyglądało fizycznie kto będzie nadzorował.
Skarbnik Gminy  wyjaśnia , że już wcześniej była taka uchwała również ustalono inkaso za 
pobór tej opłaty.
Opłata ta była bardzo mała ,dlatego teraz Rada Gminy podjęła decyzje o większej opłacie.
Opłatę będą pobierać sołtysi..
Sołtys Walasek czy będzie nadzór ze strony Urzędu .
Skarbnik Gminy wyjaśnia , że jest komórka podatkowa i będzie nadzorować.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie opłaty targowej.
Przewodniczący Rady Gminy poddaje projekt uchwały pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za, uchwała została przyjęta.

Ad. 9. 
Kolejny punkt porządku obrad sesji interpelacje i zapytania radnych.



RADNY BARTOSIŃSKI   mam pytanie do Pana Wójta co dalej z oświetleniem ulicznym w 
miejscowości Węchadłów,  kiedy będzie kamień na drogę obok zlewni w Węchadłowie.
Czy   będą tablice informacyjne dla sołtysów.

RADNA MORGAŚ – chciałam zapytać co dalej z wnioskiem zgłoszonym przez Pana Stanka w 
sprawie budowy chodnika do szkoły w Michałowie.

RADNY PRUŚ  co zrobiono w temacie dojazdu do szkoły w Węchadłowie.

RADNY WÓJCIK  - okna i drzwi balkonowe w szkole w Sędowicach .

RADNY MOTYKA – co dalej z budową drogi Michałów -Piaski , czy będzie budowany 
chodnik do szkoły w Michałowie , kiedy będą wstawione drzwi do strażnicy OSP Michałów.

SOŁTYS WSI WĘCHADŁÓW -   ja również ponawiam sprawę drzwi strażnicy w 
Michałowie.

SOŁTYS WSI TUR GÓRNY -  ja mam uwagę , że wszystkie sprawy drobne winny być 
załatwiane od  zaraz, gdyż nie wymagają decyzji całej rady.
Ja mam na uwadze ważniejszą sprawę tj. kanalizacja gminy  Michałów, przydomowe 
oczyszczalnie ścieków , na dzień dzisiejszy koszty  budowy  oczyszczalni to potężne pieniądze
co uderza bezpośrednio w mieszkańców, dlatego uważam że takie oczyszczalnie mogą zdać 
egzamin.

SOŁTYS WSI ZAGAJÓWEK – jest mi wiadomo , że gmina zakupiła lampy oświetlenia 
ulicznego i czy będzie można  zwrócić się z prośba o takie lampy.

SOŁTYS WSI JELCZA MAŁA  - chciałbym zapytać co dalej z drogą w Jelczy Małej 
odwołanie 

WÓJT GMINY ODPOWIADA
– sprawa lampy w Węchadłowie powiem , że zdejmiemy w Michałowie zawiesimy w 

Węchadłowie
– odnośnie tablic informacyjnych   już rozmawialiśmy  żeby zrobić z daszkami drewniane 
– chodnik do szkoły w Michałowie pismo było do Starostwa wystosowane , ale będziemy 

jeszcze pisać powiem również , że chciałbym wiedzieć ,żeby starostwo  wskazało nam którą 
drogę będzie robiło

– dojazd do szkoły w Węchadłowie i wykup działki powiem , że temat ten już wyjaśniłem 
rozmawiałem z Panią Parandyk , ale do tego potrzebni są właściciele , na dzień dzisiejszy nie 
przeprowadzony jest spadek do tego musi być właściciel i wyrazić zgodę.

– Przetarg na dowóz dzieci odbędzie się będą wcześniej przeprowadzone negocjacje 
– odbył  się przetarg na okna w szkole w Górach 
– sprawa budowy oczyszczalni przydomowych nie ma takiej możliwości ,nie mamy 

aglomeracji dlatego nie będziemy płacić kar do 2013 roku , 
– droga w miejscowości Jelcza Mała w okresie letnim sołtys wraz  właścicielami działek 

przylegających do drogi próbował rozwiązać problem tej drogi .Po wyrównaniu nastąpił spór 
graniczny pomiędzy właścicielami  sąsiednich działek i trwa do dziś.

Ad. 10.
WOLNE WNIOSKI INIFORMACJE.

– RADNY KWIECIEŃ  chciałbym  bardziej konkretnych  informacji w temacie pałacu w 
Gorach.

– Doradca prawny wyjaśnia – dokumenty są w Sądzie Rejonowym w Pińczowie w Wydziale 



Cywilnym gdzie należy dokonać wpisu o prawomocności postanowienia ,następnie po 
dokonaniu wpisu wystąpimy do Ksiąg wieczystych  o wypis i można  i będzie można 
przystępować do ogłoszenia przetargu.

– RADNY BARTOSIŃSKI  - proszę o informację co dalej z piecem w kotłowni w Gimnazjum 
w Węchadłowie 

– Obecny na sesji Pan mgr inż Szałapski Jarosław pracownik Urzędu Gminy wyjaśnia , że 
projekt budowlany dotyczący remontu kotłowni w Gimnazjum w  Węchadłowie będzie 
polegał na dostosowaniu istniejącej kotłowni olejowej  do kotłowni ekogrosik, koszt tej 
kotłowni będzie 13 tys. zł.netto. Należy wykonać w kotłowni łazienkę , położyć terakotę , 
wykonać łazienkę , zamontować drzwi  ognioodporne , podajnik paliwa , oraz wybudować 
dodatkowe wyjście na zewnątrz w celu usuwania popiołu z pieców poza budynek 
.Przybliżony koszt  przedmiotowych robót od 70-90 tys. zł.

– RADNY CICHOŃSKI    -  chcę powiedzieć , że w układzie wykonawczym do budżetu 
gminy były środki przeznaczone dla OSP i pytanie czy te środki są.

– RADNY KOWALCZYK   mam pytanie do Pana Szałapskiego  jak wygląda realizacja 
budowanych dróg na terenie gminy.

– Pan Szałapski odpowiada , że większość odcinków jest prawie gotowa zgodnie z zawarta 
umową.  Zamawiający zlecił wykonanie 5 dr5óg  na terenie gminy . Informuje ,  że 4 odcinki 

– zostały wykonane , natomiast pozostał  odcinek drogi Michałów -Piaski . Nie możęmy 
przystąpić do czynności odbioru ponieważ umowa na roboty jak i oferta  wykonawcy 
sporządzona  jest na całość robót.
Obecnie w kwestii budowy drogi Michałów – Piaski trwa korespondencja , a prace stoją w 
miejscu , wykonawca został zobowiązany do zakończenia budowy.

–  RADNY  WÓJCIK – zwraca się z prośbą , aby stawy w Sędowicach wydzierżawić w 
formie bezprzetargowej , twierdzi , że mieszkańcy mieszkańcy włożyli bardzo duży wkład 
poprzez oczyszczenie rowów przepustów  we własnym zakresie. Dlaczego mają inni 
gospodarować przecież  mieszkańcy są chętni tyle lat opiekowali się tymi stawami.
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnia przecież to Rada Gminy zdecydowała i podjęła 
uchwałę.

– Wójt Gminy wyjaśnia przecież sprawa stawów w Sędowicach była dyskutowana na kilku 
sesjach , musimy sobie zdawać sprawę , że od chwili przejęcia stawów od Agencji Rynku 
Rolnego  Gmina nie ma żadnych korzyści.

– Skarbnik Gminy informuje , że na dzień dzisiejszy jak wiemy opracowana jest dokumentacja 
techniczna, która została przekazana do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego oraz 
do Wydziału Rolnictwa leśnictwa i Ochrony Środowiska w tymże Starostwie w celu wydania 
pozwolenia wodnoprawnego. Gmina chcąc uzyskać takie pozwolenie musi wykonać 
zalecenia 
wydane przez Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, co wiąże się z kosztami.
 

Ad.11.
Przewodniczący Rady Gminy wypowiedział słowa „WYSOKA RADO”- wobec wyczerpania 
się porządku obrad sesji zamykam zwyczajna sesje Rady Gminy Michałów dziękując 
wszystkim za udział (sesja zakończyła się o godzinie 15-tej).

Sekretarz obrad                                                         PRZEWODNICZĄCY
Jarosław Wleciał                                                           RADY GMINY
                                                                                       Zygmunt Mika

Protokolant
Teresa Dzierżak


